
Årsmöte 2025 
 
Örtoftabygdens byalag 



• Årsmötet, kl 13 – ca 13:45 
 

• Föreläsning av Kävlingeåns vattenråd, ca kl 14 – 14:45 
• Berättar om sin verksamhet och åtgärder som man 

har gjort i Örtofta 

Välkomna! 



1. Mötet öppnas 
2. Fastställande av dagordning 
3. Val av ordförande och sekreterare för stämman samt två  justerare. 
4. Att kallelse skett enligt stadgarna. 
5. Föredragning av styrelsens årsberättelse inklusive ekonomisk rapport. 
6. Föredragning av revisionsberättelse. 
7. Godkännande av årsberättelse och ekonomisk rapport. 
8. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen. 
9. Val av ordförande. 
10. Val av vice ordförande. 
11. Val av sekreterare. 
12. Val av en övrig ledamot. 
13. Val av en suppleant. 
14. Val av en revisor och en revisorssuppleant för ett år. 
15. Val av valberedning inför nästa årsmöte. 
16. Motioner och propositioner. 
17. Fastställande av medlemsavgift. 
18. Årets bybo 2024. 
19. Övriga frågor. 

Dagordning 



• Byalaget bildades 2013 
 

• Vi hade 116 medlemmar 2024 eller nästan 60% av 
bygdens hushåll 
 

• Vi kommunicerar via hemsida, Facebook, mejl och 
byalagsblad 
 

• Vi har 10 arbetsgrupper och 10 medlemmar i styrelsen 

Visste ni att? 



• Byalaget verkar för att utveckla Örtoftabygden till en levande och 
attraktiv plats med stark gemenskap samt goda möjligheter till 
kommunikation genom att: 
 
• Driva projekt som t.ex. å-promenaden och utegymmet i 

Örtofta. Just nu jobbar vi bl.a. med utveckling av Toftaholm.  
 

• Arrangemang som t.ex. vårfintdagen, ljuspromenaden, 
föreläsningar och teater. 
 

• Bevaka och påverka aktörer som verkar i vår bygd. Just nu 
följer vi utbyggnaden av Väggarp och Örtoftaverket. 

Vad gör byalaget? 



• Styrelsen – 10 medlemmar 
• Föreslås av valberedningen och väljs av medlemmarna på årsmötet 
• Jobbar med helheten 

 
• Arbetsgrupper 

• Självständiga 
• Jobbar med specifika frågor och projekt 
• Man kan gå med när som helst 

 
• Valberedningen – 2 medlemmar 

• Rekryterar och föreslår styrelsemedlemmar till årsmötet 
 

• Revisionen – revisor och suppleant 
• Granskar bokföringen och årsbokslutet 

Hur är byalaget organiserat? 



• Medlemsavgifter 
 
• Administrativt bidrag från Eslövs kommun – stöd till alla 

föreningar i kommunen 
 

• Arrangemangsbidrag från Eslövs kommun – söks till 
specifika evenemang 
 

• Sponsring – Nordic Sugar, Kraftringen, 
Sparbanksstiftelserna, Svenska kyrkan etc. 
 

Hur finansieras byalaget? 



• 116 medlemmar (hushåll) – nästan 60% 
 

• Avgift 100 kr / år 
 

• Medlemstrend 
• 2022 – 44 st 
• 2023 – 104 st 
• 2024 – 116 st 
• 2025 – 98 st (hittills) 

 
• Medlemsförmåner (Nyhet 2024) – rabatterat/gratis inträde 

och fika. 
 

Medlemmar 



• Styrelsen: 6 st styrelsemöten 
 
• Arbetsgrupperna har separata möten, t.ex. 

• Kulturgruppen: 4 st möten 
• Pendlarparkeringsgruppen: 3 st möten med kommunen 

 
• Styrelsemöten sammanfattas på hemsidan och Facebook. 

 
• Mötesprotokoll publiceras på hemsidan 
 

Möten 



• Eslövs byalagsråd (EBR) – forum för samverkan mellan 
byalagen och kommunen 
• Medel till landsbygdsutveckling 
• Krisberedskap – hesa Fredrik i byn, föreläsning ”Din 

Säkerhet” med Försvarsutbildarna samt informations- 
och trygghetspunkt i Väggarp som bemannas vid kris. 

 
• Bygdens föreningar och Svenska kyrkan 

• Evenemang – vårfintdagen, ljuspromenaden, julloppis 
• Informationsutbyte 

 
• Lilla Harrie byalag 

• Vindskydden, jättelokor etc 
 

Samverkan 



• I mars skrev Skånska dagbladet om 
att byalaget hade skickat en 
skrivelse till Skånetrafiken för att 
klaga på de borttagna 
expressavgångarna mellan Örtofta 
och Malmö. 

 
• I augusti skrev Skånska dagbladet 

om beståndet av jättelokor i Furet, 
ett av skånes största, och byalagets 
engagemang i frågan. 

Byalaget i media 



Arbetsgrupper 

Kultur och fritid 
Utveckling av Toftholm (Ny 2024) 
Pendlarparkering Örtofta 
Utbyggnad av Väggarp 
Utbyggnad av kraftvärmeverket 
Promenadstråk 
Jättelokor 
Hjärtstartare 
Trafiksäkerhet 
Utbyggnad av södra stambanan 



Aktiviteter 1(2) 

Vårfintdag – med körsång i kyrkan, grillning vid 
scoutstugan i Väggarp och skön musik på 
handpan. 
 

Ljuspromenad – brasa med fika och 
marshmallowsgrillning samt öppen kyrka. 
 Saboterades tyvärr av en okänd gärningsperson 

som sparkade in en marschall i en häck som började 
brinna. 

 Byalaget har kompenserat ägarna för de 
merkostnader detta har inneburit för dem. 

 
Julloppis (Nyhet 2024) – julgransförsäljning, 

loppis, fika, korvgrillning och chokladhjul i 
samarbete med byns föreningar och kyrkan. 



Aktiviteter 2(2) 

 Föreläsningar 
 ”Fåglar i konsten” med Peter Elfman 
 ”Mycket om bin” med Robert Townsend 
 ”Kaosodling – mat och kretslopp” med Elina Linderberth 
 ”Den hållbara trädgården” med Lotta Jacobsson 
 ”Skörda – förvara – förädla” med Anette Nilsson på Boäng 
 "Två byar längs ån - en berättelse om Örtofta och Lilla 

Harrie från istid till sockerbruk" av Anders Ödman 
 

 Barnteater 
 “Kompis – hur blir man det?” med Anna-Karin och Rolf 

Sersam 
 “Sagan om sockerbetan” med Knitte 

 
 Lovverksamhet 

 Mobil fritidsgård 
 Kurs i breakdance med Aui och Ticky 



Projekt och frågor 1(2) 

 Utbyggnad av Väggarp – kommunen 
informerade byalaget om sitt arbete med 
planprogram i augusti. Samråd preliminärt 
vår/sommar 2025. 
 https://utveckla.eslov.se/projekt/ortofta-211-i-ortofta/ 

 Utbyggnad av södra stambanan – långt fram 
i tiden, bevakar! 

 Tågstation – anpassning för funktions-
varierade. Trafikverket har fått anslag, men 
fortfarande ingen tidplan. 

 Skrivelse till Skånetrafiken om försämrad 
tidtabell till Malmö. Artikel i SKD. 

 Jättelokor – kontakt med markägare, 
länsstyrelsen och media. Artikel i SKD. 
Bekämpningsdag planeras 2025. 

 Pendlarparkeringen i Örtofta – mycket bra 
dialog med kommunen. Planerad byggstart 
2025. 



Projekt och frågor 2(2) 

 Utbyggnad av kraftvärmeverket – byggstart 
av ångledning hösten 2024. Följer projektet. 

 Kraftringen och Nordic Sugar vill sponsra 
byalaget med ca 200 tkr till utveckling av 
Toftaholm. Ny arbetsgrupp ”Utveckling av 
Toftaholm” bildad. 

 Å-promenad till Toftaholm – projektet 
nedlagt då markägare inte vill upplåta mark. 

 Promenad Bråån – dialog med kommunen 
om utebliven skötsel. Avtal saknas mellan 
markägare och kommunen. 

 Hjärtstartare – vill tillgängliggöra en per by. 
Ansökningar om bidrag avslogs, fortsätter! 

 Medel till landbygdsutveckling – det blev 
ingen promenad runt dammen. Kommunen 
utreder multisportbana istället. 

 Krisberedskap – FRG Eslöv föreläste om sin 
verksamhet. 



• www.ortoftabygden.se 
 

• www.facebook.com/ortoftabygdensbyalag 
 

• styrelsen@ortoftabygden.se 
 

• valberedning@ortoftabygden.se 
 

• Byalagsbladet (Nyhet 2024) – utkom i tre nummer. 
 

Kommunikation 

http://www.ortoftabygden.se/
http://www.facebook.com/ortoftabygdensbyalag
mailto:styrelsen@ortoftabygden.se
mailto:valberedning@ortoftabygden.se


Bokslut 2024 



1. Mötet öppnas 
2. Fastställande av dagordning 
3. Val av ordförande och sekreterare för stämman samt två  justerare. 
4. Att kallelse skett enligt stadgarna. 
5. Föredragning av styrelsens årsberättelse inklusive ekonomisk rapport. 
6. Föredragning av revisionsberättelse. 
7. Godkännande av årsberättelse och ekonomisk rapport. 
8. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen. 
9. Val av ordförande. 
10. Val av vice ordförande. 
11. Val av sekreterare. 
12. Val av en övrig ledamot. 
13. Val av en suppleant. 
14. Val av en revisor och en revisorssuppleant för ett år. 
15. Val av valberedning inför nästa årsmöte. 
16. Motioner och propositioner. 
17. Fastställande av medlemsavgift. 
18. Årets bybo 2024. 
19. Övriga frågor. 

Dagordning 



Årets bybo 2024 är Jenny Friman med följande 
motivering: 

 
”För att du snabbt larmade brandkåren, när du kl 4 på 

morgonen den 6 mars 2024 upptäckte en brand i 
det obebodda grannhuset, och därmed förhindrade 
en möjlig brandkatastrof bland de tättbebyggda 
husen i nedre Väggarp liknande den som inträffade 
1914.” 

 

Årets bybo 2024 


